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Bijlage A
Actiecomité Stadsplein Mortsel

Oproep aan alle gemeenteraadsleden

Zoals u weet, ijvert het Actiecomité Stadsplein Mortsel voor het behoud van het Stadsplein. Met “behoud” bedoelen wij niet het
behoud van de toestand waarin het plein thans verkeert -die is bedenkelijk- maar wel het behoud van de bestaande open ruimte.

Wij staan bijgevolg niet achter de plannen van het Stadsbestuur om op het plein te bouwen, en wij zijn eveneens gekant tegen de
bebouwing van de huidige parking aan Fort IV (achter het Stadhuis). Hiervoor bestaat geen maatschappelijk draagvlak. Daarvan
getuigen:

- de allereerste reacties naar aanleiding van de tentoonstelling in het voorjaar van 2005 (die reacties zijn door het
Stadsbestuur geïnventariseerd);

- de bezwaarschriften die op initiatief van ons Actiecomité werden ingediend naar aanleiding van het eerste openbaar
onderzoek inzake het structuurplan voor Mortsel (bijna 850 in aantal, waarvan ca. 700 afkomstig van omwonenden);

- de uitkomst van het (gesubsidieerde) inspraakproject “Iedere wijk zijn zeg”;
- de adviezen die de Milieuraad Mortsel en de Gecoro uitbrachten naar aanleiding van het structuurplan voor Mortsel.

Ook de Bestendige Deputatie en de Procoro van de provincie Antwerpen hadden vragen bij de betreffende bebouwing.
Uiteindelijk werd het structuurplan toch definitief vastgesteld op basis van algemene, vage formuleringen: “ … kan eventueel aan
bebouwing gedacht worden …”, “ … nieuwe bebouwing … moet de centrale open ruimte zoveel mogelijk vrijwaren …” (p. 209).
Ook op het vlak van de inspraak van de bevolking zouden de nodige inspanningen worden geleverd: “De concrete invulling via …
RUP’s zal daarom gebeuren NA een volledige en democratische bevraging van de Mortselse bevolking … desgevallend
uitmondend in een gemeentelijk referendum. De nodige financiële middelen zullen hiervoor op de begroting worden
ingeschreven” (p. 208).

Wat blijkt nu? Het uitvoeringsplan blijft even vaag, en een referendum is er nooit geweest.

Méér dan 3 jaren zijn voorbij gegaan sedert de eerste voorstelling van de plannen in verband met het Stadsplein. Voor zover wij
weten, werd geen ernstig onderzoek gedaan naar mogelijke alternatieven. Men zal u nu vragen het uitvoeringsplan voorlopig vast
te stellen … omdat de tijd dringt. Men zal u opnieuw zeggen dat de bebouwing zo beperkt mogelijk zal worden uitgevoerd, dat
voldoende groenvoorzieningen zullen worden aangebracht, dat de fiets- en voetpaden breed genoeg zullen zijn, dat de
marktkramers voldoende  ruimte zullen hebben enz. Maar men zal er zich voor hoeden de plannen concreet te maken. Dat is voor
later … als men met de uitvoering van de plannen zal begonnen zijn … en men zal vaststellen dat de gebouwen in de weg staan.

Daarom onze oproep: teken geen blanco cheque! Keur geen uitvoeringsplan goed -ook niet voorlopig- dat niet voldoende concreet
is. Eis eerst en vooral gedetailleerde plannen en organiseer dan een gemeentelijk referendum (zoals het structuurplan -bindend
gedeelte- het oplegt).

Mortsel, 19 september 2008


